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Michał Piędzio pod swoim rodzinnym domem. W tle Reksio, dzięki któremu 
sprawa wyszła na jaw

\\\ PIASECZNO

Rusza przebudowa 
skrzyżowania ulic Armii 
Krajowej i Chyliczkowskiej.  
Po wakacjach czeka nas  
nowa organizacja ruchu.

W prawdzie prace miały się roz-
począć jesienią ubiegłego roku 

i skończyć przed zimą, ale przeszko-
dy formalne sprawiły, że trzeba było 
czekać aż do teraz. Po przebudowie 
skrzyżowania z obwodnicą na  ul. Chy-
liczkowskiej zostanie utworzony ruch 

dwukierunkowy na odcinku od skrzy-
żowania z ulicą Puławską do ul. Armii 
Krajowej.

\\\   Gmina na etapie koncepcji
– Trwają prace nad projektem reor-

ganizacji ruchu na skrzyżowaniu ulicy 
Chyliczkowskiej z ulicą Puławską oraz 
Warszawską, a także na całym obszarze, 
który jest dzięki tym ulicom skomuni-
kowany – poinformował nas naczelnik 
Wydziału Transportu i Infrastruktury 
Włodzimierz Rasiński. 

Do samej przebudowy sygnalizacji 
daleka jeszcze droga. 

Na razie bez większych utrudnień

Popołudnia na obwodnicy są trudne nawet prac remontowych

Docelowo  
na wszystkich wlotach 

skrzyżowania mają 
powstać dodatkowe pasy  

do skrętu w lewo

\\\ BANIOCHA

W zeszłym tygodniu właściciele nieruchomości, w której mieszkają 
państwo Piędzio, usłyszeli zarzuty z art. 191 § 1a kodeksu karnego. 
Paragraf stworzono z myślą o „czyścicielach kamienic”. 

D. usłyszeli zarzuty

dokończenie na str. 3
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\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Strażacy natychmiastowo 
przystąpili do działania.

O tym, że z gazem nie ma żartów, 
wiedzą chyba wszyscy. Zmieszany 

z powietrzem w odpowiednich propor-
cjach, tworzy silnie wybuchową mie-

szaninę, a do eksplozji wystarczy iskra. 
Tydzień temu przed dużym niebez-
pieczeństwem uchronili mieszkańców 
strażacy Ochotniczej Straży Pożarnej w 
Skolimowie.

Strażacy zostali zadysponowani do 
wycieku gazu na ulicy Pułaskiego, w kie-
runku Piaseczna. Gaz dało się wyczuć 
już w pobliżu siedziby OSP. Na miejscu 

pojawiło się również pogotowie gazo-
we. Woń gazu była na tyle mocna, że 
udało się szybko zlokalizować wyciek.

– Natychmiast przystąpiliśmy do 
działań. Rozwinęliśmy dwie linie gaś-
nicze w celu zabezpieczenia miejsca 
zdarzenia oraz zamknęliśmy drogę na 
odcinku od ul. Chylickiej do Gdańskiej, 
a dowódca zgłosił potrzebę zadyspo-
nowania większych sił i środków – in-
formuje Łukasz Korytek z Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Skolimowie.

\\\   Z pomocą koparki 
– Kiedy na miejscu pojawiły się za-

stępy z JRG Piaseczno, dowódca ope-
racyjny przejął dowodzenie. Zostały 
sprawdzone sąsiednie domy i studzien-
ki kanalizacyjne. Odczyty detektora 
potwierdziły obecność gazu, który nie 
zdążył osiągnąć stężenia wybuchowego 
– opisuje Korytek – Na miejsce spro-
wadzono koparkę w celu odkrycia pęk-
niętej rury. Po uszczelnieniu jej przez 
gazowników i poczekaniu aż stężenie 
gazu w powietrzu zmaleje, otwarto dro-
gę i zakończono działania, a zastępy z 
JRG udały się alarmowo do kolejnego 
zdarzenia w Piasecznie.

Rafał Lipski
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\\\ GÓRA KALWARIA

Inscenizacja odbędzie się 
w sobotę przed Niedzielą 
Palmową o godz. 15.00.  

P odobnie jak w zeszłym roku, na 
ulicach Góry Kalwarii odbędzie 

się misterium, którego organizatorem 
jest Bractwo Misterium Męki Pańskiej.  

Widowisko za każdym razem przyciąga 
tłumy na rynek miejski. W tym roku nie 
zabraknie kilku nowości.

Po kilkuletniej przerwie reżyserem 
przedstawienia jest Łukasz Głodek. W 
roli Jezusa ujrzymy Jakuba Rącza, który 
do tej pory grał św. Jana. Świętym Pio-
trem będzie Jerzy Janiszewski, który 
przez kilka lat wcielał się w rolę Jezusa, 
a w postać Maryi wcieli się Agnieszka 

Kustra. Rolę św. Jana odegra zaś Jakub 
Zalewski. To nie koniec zmian.

Misterium otworzy scena ze św. 
Piotrem. Przedstawienie rozpocznie się 
przy ratuszu, następnie aktorzy zatrzy-
mają się na ulicy Piłsudskiego i potem 
skierują przed kościół „Na Górce”, gdzie 
zostanie odegrana scena z Piłatem. Mi-
sterium tradycjnie towarzyszyć będą 
pieśni Jacka Kowalskiego.

– Istota pozostaje ta sama: publicz-
ny hołd dla Jezusa Chrystusa Ukrzy-
żowanego i duchowe przygotowanie 
do Wielkiego Tygodnia Męki Pańskiej 
– informuje Bractwo Misterium Męki 
Pańskiej.

W tym roku nie będzie transmi-
sji internetowej, więc każdy, kto chce 
zobaczyć inscenizację, musi udać się  
na rynek. Dodajmy, że w godzinach 
6.00-19.00 będą zamknięte ulice wo-
kół rynku: 3 Maja na odcinku od Do-
minikańskiej do Ratuszowej, Ratuszo- 
wa oraz Piłsudskiego od Ratuszowej  
do Pijarskiej.

Tekst i zdjęcie Rafał Lipski

Misterium ze zmianami

To jedno z największych wydarzeń w Górze Kalwarii 

W związku z wyciekiem na pewien czas zamknięto drogę

W lutym informowaliśmy, że adwo-
kat Michał Rosa, pełnomocnik 

Anny i Michała Piędziów, w listopadzie 
złożył do Prokuratury Rejonowej w 
Piasecznie zawiadomienie dotyczące 
możliwości popełnienia przestępstwa 
na szkodę pokrzywdzonych. 12 grud-
nia prokurator wszczął dochodzenie 
w sprawie fizycznego i psychicznego 
znęcania się nad pokrzywdzonymi oraz 
narażenia ich na bezpośrednie niebez-
pieczeństwo utraty życia albo ciężkiego 
uszczerbku na zdrowiu. 

– Zebrany w toku dochodzenia 
materiał dowodowy dał podstawy do 
przedstawienia Beacie D. oraz Wojcie-
chowi D. zarzutów popełniania prze-
stępstwa, polegającego na podejmowa-
niu przez podejrzanych w okresie od 
stycznia 2016 r. do marca 2018 r. sze-
regu zachowań wobec Anny i Michała 
P., które w sposób istotny utrudniały 
pokrzywdzonym korzystanie z zajmo-
wanego przez nich lokalu mieszkalnego 
– poinformował nas prokurator Łukasz 
Łapczyński, rzecznik prasowy Proku-
ratury Okręgowej. – Chodziło o takie 
zachowania, jak: odłączanie energii 
elektrycznej, ograniczanie swobody w 
korzystaniu z zajmowanego przez nich 

lokalu mieszkalnego, nieprzeprowadze-
nie niezbędnych napraw i remontów bu- 
dynku co powodowało, że budynek pozo- 
stawał w stanie nienadającym się do za-
mieszkania i zagrażał bezpieczeństwu 
ludzi i mienia, tj. czynu z art. 191 §1a kk. 

Artykuł 191 § 1a, to tzw. paragraf 
„na czyścicieli kamienic”. Pojawił się w 
wyniku nowelizacji kodeksu karnego 
z 7 stycznia 2016 r. (stąd zarzuty nie 
dotyczą wcześniejszego okresu, bo nie 
można byłoby go zastosować). Paragraf 
określa uporczywe utrudnianie korzy-
stania z lokalu jako przestępstwo.

Państwo D. nie przyznali się do za-
rzucanych im przestępstw.

– Złożyli wyjaśnienia sprzeczne z 
zebranym w sprawie materiałem dowo-
dowym – mówi nam Łukasz Łapczyński.

Śledztwo prowadzone było od 
połowy grudnia, w lutym pisaliśmy 
o tej sprawie, ponieważ śledztwo nie 
posuwało się naprzód, a warunki życia 
państwa Piędzio wciąż się pogarszały. 
Na artykuł zareagowała redakcja pro-
gramu TVN Uwaga, która w ubiegły po-
niedziałek nagrała na żywo program w 
Baniosze. D. usłyszeli zarzuty kilka dni 
po interwencji programu TVN Uwaga. 

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

Zapobiegli tragedii

D. usłyszeli zarzuty
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Tymczasem zgodnie z zapowiedzią 
GDDKiA, prace wykonawcy przebu-
dowy skrzyżowania rozpoczęły się  
19 marca i, zgodnie z umową, mają się 
zakończyć wraz z wakacjami.

Docelowo na wszystkich wlotach 
skrzyżowania mają powstać dodatkowe 
pasy do skrętu w lewo. Oprócz tego zo-
stanie przebudowana infrastruktura dla 
pieszych i rowerzystów, wyremontowa-
ne zostanie odwodnienie i dobudowane 
oświetlenie. 

\\\   Łagodny start
Początkowy etap prac będzie mało 

uciążliwy dla kierowców. W pierwszej 
kolejności wykonawca zajmie się przy-
gotowaniem pasa drogi poza jezdnią, 
czyli wycinką drzew, usunięciem reklam 
i billboardów, przesunięciem ogrodze-
nia oraz budową tzw. kanału technolo-
gicznego. Na tym etapie będzie obowią-
zywał zakaz ruchu pieszego wzdłuż ul. 
Chyliczkowskiej, od ul. Julianowskiej do 
skrzyżowania z Armii Krajowej, ograni-

czona zostanie też możliwość korzysta-
nia z poboczy. 

– Chwilowe utrudnienia na jezdni 
głównej mogą być związane z zała-
dunkiem i rozładunkiem materiałów 
budowlanych – informuje Marta Małę-
czyńska z biura prasowego Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. 
– Utrudnienia związane z realizacją II 
etapu robót, czyli przebudową jezdni 
głównych skrzyżowania, zostaną poda-

ne po zatwierdzeniu projektu organiza-
cji ruchu – dodaje. 

Z wcześniejszych informacji wy-
nika, że w związku z tym, że mamy do 
czynienia z drogą krajową, raczej nie 
dojdzie do całkowitego zamknięcia 
ruchu. Niewątpliwie jednak na etapie 

przebudowy istniejących pasów drogi 
zmiana organizacji ruchu zaowocuje 
jeszcze większymi niż zazwyczaj korka-
mi. Pozostaje mieć nadzieję, że ten etap 
prac przypadnie na okres wakacyjny.

 
Tekst i zdjęcia Joanna Ferlian

\\\ PIASECZNO

Prace przy przebudowie starej 
plebanii w Piasecznie zostały 
wstrzymane. Inwestycja 
wydłuży się ze względu na zły 
stan ścian i fundamentów. 

I nwestycja przy placu Piłsudskiego 
utknęła w martwym punkcie po tym, 

jak udało się dokonać niezbędnych prac 
rozbiórkowych. Niestety stan istnieją-
cych ścian i fundamentów nie pozwala 
na posadowienie na nich zaprojektowa-
nej konstrukcji. 

– Konieczne będzie wzmocnienie 
ich betonowymi płytami – wyjaśnia wi-
ceprzewodnicząca rady gminy Magda-
lena Woźniak. – Oczywiście stare cegły 
zostaną zachowane jako warstwa wizu-
alna, ale musimy zadbać o bezpieczeń-
stwo konstrukcji – zaznacza. Konieczną 
w tej sytuacji zmianę projektu prze-

budowy zabytkowego budynku wziął 
na siebie wykonawca. Na modyfikację 
projektu i uzyskanie niezbędnych po-
zwoleń potrzeba jednak czasu, w związ-
ku z czym nie ma szans na zakończenie 
inwestycji jeszcze w tym roku. 

– Umowa z wykonawcą zostanie 
przedłużona, a część środków finan-
sowych chcemy przesunąć podczas 
najbliższej sesji rady gminy na rok przy-
szły – wyjaśnia Woźniak. 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Na razie bez większych utrudnień

Plebania musi poczekać

W pierwszej kolejności drogowcy 
zajmą się pracami na wschodnim 
poboczu drogi

Z dawnego budynku niewiele już pozostało

\\\ LESZNOWOLA

Odwołali członka zarządu  
po tym jak zażądał kontroli,  
ale nie przyjęli rezygnacji 
innego, choć to nie do końca 
zgodne z polskimi przepisami. 
Spółka wodna w lesznowoli.

W edług statutu gminnej spółki 
wodnej, jej celem jest m.in. „wy-

konywanie i konserwacja urządzeń 
melioracji wodnych”, czyli np. kosze-
nie i odmulanie rowów. Spółka działa 
społecznie, zarząd nie pobiera pensji. 
Jest finansowana ze składek 5 tysięcy 
członków, opłat od firm odprowadza-
jących wody opadowe do rowów melio-
racyjnych, dotacji gminnej oraz dotacji  
z urzędu marszałkowskiego. W zesz- 
łym roku był to nieco ponad milion 
złotych.

\\\   Odwołali członka zarządu
15 marca odbyło się drugie już w 

tym roku walne zgromadzenie dele-
gatów gminnej spółki wodnej w lesz-
nowoli. Pierwsze odbyło się 28 lutego, 
ale członkowie komisji rewizyjnej nie 
przyjęli sprawozdania z działalności 
spółki. Jak się okazało, powodem była 
choroba przewodniczącej komisji i – 
według przewodniczącego spółki Ada-
ma Gawrycha – nieprzygotowanie się 
członków komisji.

Członek zarządu Dariusz Kacprzak, 
który odczytał podczas pierwszego 
zgromadzenia swoje wątpliwości do-
tyczące działania spółki, zażądał ze-
wnętrznej kontroli, przeprowadzonej 
przez biegłego księgowego oraz biegłe-
go specjalisty ds. melioracji. 

Uważa on m.in., że przewodnicząca 
komisji rewizyjnej nie powinna zasia-
dać w komisji przetargowej, ponieważ 
jest w komisji kontrolującej prawidło-
wość przetargów. Podważa również 
możliwość wykonania odmulenia de-
klarowanych 29 km rowów w ubiegłym 
roku. 

Adam Gawrych stanowczo zapro-
testował przeciwko oczernianiu spółki 
i odebrał Kacprzakowi kilka razy głos, 
kiedy ten usiłował odpowiadać na za-
rzuty m.in. Anety Książek z referatu 
zamówień publicznych w urzędzie w 
lesznowoli, czy delegatów.

W efekcie podczas zgromadzenia 
delegaci odwołali Kacprzaka z funkcji 
członka zarządu, chociaż ten deklaro-

wał, że sam zrezygnuje, jeśli nie zostanie 
przeprowadzona kontrola.

\\\   Innego nie odwołali,  
chociaż zrezygnował

Delegaci nie odwołali natomiast 
innego członka zarządu leszka Zabo-
rowskiego, chociaż ten sam na począt-
ku zgromadzenia złożył rezygnację. 
To niezrozumiała sytuacja, ponieważ 
zgodnie z przepisami polskiego prawa 
rezygnacja nie wymaga przyjmowania 
przez organ spółki i podejmowania z 
jej strony jakichkolwiek czynności, 
czyli np. głosowania za odwołaniem, a 
tym bardziej zablokowania rezygnacji 
i pozostawienia członka na jego stano-
wisku. Adam Gawrych deklarował, że 
działania spółki konsultuje z gminnym 
prawnikiem, jednak podczas zgroma-
dzenia prawnika nie było. Czy spółka 
mogła więc nie przyjąć rezygnacji Za-
borowskiego?  Kacprzak podkreślał też 
wielokrotnie, że należy zmienić sposób 
odbioru wykonanych prac.

– Wykonanie zlecenia potwierdza 
protokół odbioru, podpisany komisyj-
nie przez przedstawiciela dotującego, 
przedstawiciela spółki oraz przedstawi-
ciela wykonawcy – napisał nam Adam 
Gawrych.

Przedstawicielem dotującego jest 
urzędnik gminny, do którego dotarli-
śmy. Potwierdził, że sprawdził 53 km 
wykoszonych w zeszłym roku rowów, 
w tym 29 km odmulonych rowów. Kiedy 
zapytaliśmy, czy widział 53 kilometry 
rowów, które znajdują się w miejscach 
ogólnodostępnych, ale przechodzą rów-
nież przez wielohektarowe pola, po-
twierdził że tak, choć niektóre widział 
z pewnej odległości.

W komisji odbiorowej poza urzęd-
nikiem był także przewodniczący spółki 
oraz przedstawiciel wykonawcy, czyli 
firmy, której siedziba znajduje się w Sta-
rej Iwicznej.

Podczas zgromadzenia delegaci za-
decydowali, że w komisji odbiorowej 
w tym roku znajdzie się również sołtys 
z danej wsi lub jego przedstawiciel. O 
to zresztą zabiegał odwołany członek 
zarządu. To ma zagwarantować, że 
wszystkie koszone i odmulane rowy 
zostaną sprawdzone przez kogoś, kto 
zna teren i ma mały odcinek do skon-
trolowania.

Podczas zgromadzenia przyjęto 
sprawozdanie spółki.

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

Hydrozagadka
Odwołany Dariusz Kacprzak, nieodwołany Leszek Zaborowski  
i przewodniczący Adam Gawrych (od lewej) podczas zgromadzenia

W związku z tym,  
że mamy do czynienia  

z drogą krajową,  
raczej nie dojdzie  
do całkowitego 

zamknięcia ruchu

dokończenie ze str. 1

\\\  Policjanci z komisariatu w leszno- 
woli poszukują sprawców kradzieży 
figurki Matki Bożej z terenu Zgromadze-
nia Sióstr Matki Bożej Miłosiernej w 
Łazach. Najprawdopodobniej została 

ona skradziona przez nieznanych 
sprawców w nocy z 16 na 17 marca br. 
Figura wykonana jest z miedzi i ma 
około 70 cm wysokości. Wszystkie oso- 
by mogące pomóc w jej odnalezieniu 
i ustaleniu sprawcy/sprawców tego 
czynu proszone są o pilny kontakt  
z komisariatem policji w lesznowoli  
tel. 22 60 45 840.

\\\  W sobotę po godzinie 19.00 w miej- 
scowości Bogatki na ul. Królewskiej 
doszło do potrącenia 61-letniej kobie- 
ty. W wyniku odniesionych obrażeń  
kobieta poniosła śmierć na miejscu. 
Policjanci wraz z prokuratorem zde-
cydowali o zabezpieczeniu dwóch 
pojazdów, które w czasie wypadku 
znajdowały się w tym miejscu. Kierowcy 
forda i renault byli trzeźwi. Prowadzone 
na miejscu czynności nie doprowadziły 
do ostatecznego ustalenia przebiegu 

tego tragicznego zdarzenia. Obecnie 
sprawą zajmują się policjanci z wydziału 
dochodzeniowo- śledczego z Komendy 
Powiatowej Policji w Piasecznie. Wszyst- 
kie osoby mogące pomóc w ustaleniu 
dokładnego przebiegu tego wypadku 
proszone są o pilny kontakt z wydziałem 
pod numerem telefonu 22 60 45 211.

Na podstawie KPP Piaseczno

\\\ P0WIAT NA SyGNALE
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\\\ GÓRA KALWARIA

XIX-wieczne koszary w Górze 
Kalwarii po raz pierwszy 
w swojej historii staną się 
miejscem otwartym na ludzi. 
Trzygwiazdkowy hotel Koszary 
grupy ARChe zacznie działać 
już w kwietniu.

K oszary w Górze Kalwarii powstały 
pod koniec XIX wieku, na terenie 

nieistniejącego klasztoru Dominikanów, 
dla 29. Czernihowskiego Pułku Piechoty 

im. generała feldmarszałka księcia Iwa-
na Dybicza Zabałkańskiego. Zbudowa-
ne zostały z ceramicznej cegły i to ona 
właśnie stała się bohaterką loftowych 
wnętrz wyremontowanego obiektu.

Dwupiętrowy budynek wyposażo-
ny w windę mieści w sobie 82 pokoje: 
jedynki, dwójki, oraz pokoje klasy De 
luxe. Będzie je można łączyć ze sobą 
tak, aby powstały duże pokoje rodzinne. 
Jeden z pokoi jest przystosowany dla 
osób z dysfunkcjami ruchowymi. 

We wnętrzach dominuje oryginalna 
cegła, odkryta spod tynków, zachowane 
zostały także efektowne ceglane łuki. 
Pokoje zostały wyposażone w miękką 
wykładzinę dywanową, dizajnerskie 
lampy, wygodne łóżka oraz łazienki. 
Zachowano oryginalny kształt okien. 
Nad całą inwestycją czuwał konserwa-
tor zabytków. 

Na parterze znalazły się trzy sale 
konferencyjne, które można modułowo 
łączyć w jedną przestrzeń o powierzch-
ni 135 m2. Każda z trzech sal wyposa- 
żona jest w rzutnik multimedialny, na-
głośnienie i klimatyzację.

Od strony ulicy Dominikańskiej 
mieści się restauracja o nazwie Kantyna. 
Będzie tutaj 60 miejsc siedzących, zaś 
przy imprezach rodzinnych, np. wese-
lach, zmieści się do 120 osób.

Restauracja będzie otwarta dla go-
ści hotelowych, ale również dla gości 
z zewnątrz. To dobra wiadomość dla 
mieszkańców Góry Kalwarii, ale też dla 
jej sąsiadów, ponieważ można już śmia-
ło powiedzieć, że restauracja, choć nie 

jest jeszcze ukończona, że będzie miej-
scem wyjątkowym i ciekawym.

– Chcieliśmy uszanować miasto, w 
którym jesteśmy, ale także tradycję sa-
mego budynku. Dlatego w karcie menu 
znajdą się elementy kuchni żydowskiej 
oraz oficerskiej. Będziemy serwować 
grochówkę i smażoną kaszankę z pa-
telni, schabowego z kością, śledzie 
„Fiddlera”, paschalną śliwowicę 70%, 
miód pitny, a także Siwuchę czy rosyjską 
Belugę – mówi nam Rafał Krawczyński, 
kierownik gastronomii. – Stawiamy też 
na regionalne wyroby. Będziemy ofero-
wać soki z Doliny Czerskiej, cydr, lokalne 
piwo i miód z tutejszych pasiek. 

Karta będzie krótka, sezonowo 
zmieniana, a ceny przystępne. Restau-
racja ma być bowiem miejscem spot-
kań, także dla lokalnej społeczności. 
W restauracji będzie bar, kawiarnia z 
wyśmienitą włoską kawą, a w sezonie 
od ulicy Dominikańskiej znajdzie się 
ogródek. Takiego miejsca w Górze Kal-
warii zdecydowanie brakuje, zarówno 
dla mieszkańców jak i turystów, którzy 
np. rowerem zwiedzają Urzecze czy Za-
mek w Czersku.

Restauracja od godz. 6.30 będzie 
serwowała śniadania w formie bufetu, 
również dla Gości spoza hotelu. Góra 
Kalwaria oraz okolice zyskają w końcu 
miejsce gdzie będzie można się spotkać 
o wczesnej porze.

Zarówno hotel, jak i restauracja bę-
dą przyjazne zwierzętom. 

Tekst i zdjęcia Joanna Grela

Koszary wkrótce się otworzą

We wnętrzach hotelu dominuje  
oryginalna ceramiczna cegła  
z XIX wieku, odkryta spod tynków

W poprzednim numerze w artykule 
na temat linii siekierkowskiej znala-
zła się wypowiedź Michała Bukow-
skiego. Pan Michał udzielił nam wielu 
wyczerpujących informacji na temat 
specyfiki technicznej tej linii, a my 
zamieściliśmy duży skrót wszystkich 
informacji, które nam przekazał. W 
drukowanej wersji znalazła się jednak 
jego wypowiedź bez naniesionych 
przez niego poprawek. Zamieszczamy 
więc wypowiedź Michała Bukowskie-
go po jego poprawkach i autoryzacji
– Największym problemem tej linii 
jest przepustowość. Jest jeden tor, na 
którym obowiązuje prędkość  drogo-
wa 30 km/h. Można ją podwyższyć do 
60 km/h po akceptacji diagnosty,  ale 
ciężkie pociągi towarowe mogą mieć 
problem z uzyskaniem tej prędkości z 
powodu dużego wzniesienia od stro-
ny stacji Okęcie i Jeziorna w stronę 
wiaduktu nad ulicą Puławską – mówi 
nam Michał Bukowski, maszynista 
PKP InterCity, który obecnie przeby-
wa na kontrakcie przy budowie ha-

ramian high Speed Railway w Arabii 
Saudyjskiej, mieszkaniec Piaseczna, 
który zna dobrze linię siekierkowską. 
– Na szlaku Warszawa Okęcie – Je-
ziorna może przebywać tylko jeden 
pociąg! Chodzi o bezpieczeństwo, 
które na kolei jest najważniejsze. Ma 
to zapobiegać najechaniu na siebie 
pociągów, bo nie ma urządzeń ste-
rowania ruchem kolejowym umoż-
liwiających jednoczesną jazdę kilku 
pociągów na szlaku. Ciężki pociąg to-
warowy jedzie z Okęcia do Jeziorny 
około godzinę. Zdarza się, że po do-
jeździe jednego pociągu do Jeziorny,  
ze stacji na Okęciu rusza kolejny po-
ciąg w tym samym kierunku. To za-
leży od ilości zamówionego węgla. 
Może być jeszcze tak, że w Jezior- 
nie czeka na przybycie tych dwóch  
pociągów próżny skład (niezała-
dowany – przyp. red.), po nocnym 
rozładunku na Siekierkach i po ich 
przyjeździe rusza w kierunku stacji 
Okęcie. I mamy linię zajętą najmarniej 
3 godziny.

\\\    SPROSTOwaNIe DO wyPOwIeDZI MIcHaŁa BuKOwSKIeGO  
w aRTyKuLe „cZy POwSTaNIe LINIa SIeKIeRKOwSKa?”

\\\ SPROSTOWANIE
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T o największa tego typu placówka 
w kraju i jedyna, która zapewnia 

wentylację stacjonarną i domową,  
obie finansowane w ramach umowy  
z NFZ.

„Chcemy poprawiać jakość życia 
naszych podeopiecznych i zapewnić 
im wsparcie psychologiczne. Mimo 
ograniczeń jakie stawia choroba wielu 
mieszkańców KONSTANCJI prowadzi 
życie towarzyskie i – w miarę możli-
wości – kontynuuje pracę zawodową 
w formie telepracy. Terapia zajęciowa  
i rehabilitacja są prowadzone tak, by da- 
wać motywację do dalszego działania. 
Dzięki mobilnym respiratorom pacjenci 
mogą przemieszczać się po placówce,  

a wiosną i latem spędzać czas w ogrodzie 
lub uczestniczyć w wycieczkach” – mówi 
dr Andrzej Kordas, lekarz koordynujący.

leczenie respiratorem w domu 
jest z kolei dedykowane pacjentom, 
którzy mogą opuścić szpitalny oddział 
intensywnej terapii, ale ze względu na 
niewydolność oddechową wymagają 
wsparcia lub zastąpienia niewydolne-
go oddechu własnego. Skierowanie na 
terapię oddechową w warunkach do-
mowych wystawia lekarz ubezpieczenia 
zdrowotnego.

Ośrodek można odwiedzić, uma-
wiając się wcześniej pod numerem te-
lefonu +48 22 754 39 45 lub mailowo: 
agnieszka.szydlowska@medisystem.pl

Respirator to nie wyrok
Dla wielu chorych konieczność podłączenia do respiratora 
może zabrzmieć jak wyrok. Dlatego tak ważne jest, by osoby 
wentylowane miały stworzone takie warunki, by czuć się 
bezpiecznie i komfortowo. Taki cel przyświeca Ośrodkowi 
MeDI-system KONSTANCJA w Bielawie – zdobywcy tytułu 
Perła Gminy w konkursie Perły Mazowsza.

Dziękujemy za każdy głos w konkursie Perły Mazowsza!

\\\ PIASECZNO

Gmina chce kupić na potrzeby 
urzędu nieruchomość 
zlokalizowaną między ulicami 
Kniaziewicza a Wojska 
Polskiego, w której mieści 
się m.in. Wydział Gospodarki 
Odpadami.

O becnie gmina dzierżawi większą 
część prywatnej nieruchomości, 

w której mieszczą się biura Wydziału 
Gospodarki Odpadami oraz Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Rolnej oraz 
MGOPS. Pomysł na jej zakup wiąże 
się z palącą potrzebą zdobycia nowej 
przestrzeni dla rozrastającego się Urzę-
du Gminy. Warunki panujące od lat w 
siedzibie przy ul. Kościuszki 5 trud-
no nazwać godnymi. Rozrastająca się 
gmina oraz kolejne obowiązki nakła-
dane na samorząd sprawiają, że rośnie 

też liczba urzędników. Kierownictwo 
gminy od dawna próbuje pozyskać 
nieruchomość, do której mogłaby się 
przenieść część wydziałów. Pomysłów 
było kilka. Jeden z nich – przejęcie od 
powiatu budynku dawnej siedziby Za-
rządu Dróg Powiatowych – upadł w 
związku z niewielkim metrażem i złym 
stanem nieruchomości. Były również 
podejmowane próby pozyskania daw-
nej siedziby Urzędu Skarbowego przy 
ul. Czajewicza, ale te przejął ostatecznie 
powiat dla swoich potrzeb. 

Niedawno gmina nabyła budynek 
przy ul. Warszawskiej 1, który jest mo-
dernizowany na potrzeby urzędu, ale to 
nadal za mało. 

\\\   Daleko, ale szybko
– Jeśli kupimy budynki przy ul. Woj-

ska Polskiego i Kniaziewicza, to przy-
najmniej na czas jakiś potrzeby urzędu 
zostaną zabezpieczone – wyjaśnia se-
kretarz gminy Arkadiusz Czapski. – W 
niektórych wydziałach ludzie pracują 
w naprawdę urągających warunkach i 
w takich też przyjmują interesantów. To 
powinno się zmienić – zauważa i podaje 
przykład. – Zgodnie ze zmienionym ko-
deksem wyborczym, będziemy musieli 
utworzyć 3 dodatkowe miejsca pracy 
dla nowych urzędników wyborczych, 
a nawet takie zadanie w obecnych wa-
runkach wydaje się mało realne do wy-
konania – mówi.

Gmina rozważała też rozbudowę 
obecnej siedziby. To jednak wiązałoby 
się z większymi wydatkami i długą pro-

cedurą, pomysł ten więc upadł. Rozrzu-
cenie wydziałów w kilku lokalizacjach 
nie jest rozwiązaniem optymalnym ani 
dla urzędników, ani dla mieszkańców, 
stąd gmina szukała przede wszystkim 
nieruchomości zlokalizowanych jak 
najbliżej głównej siedziby UG. Poszu-
kiwania okazały się jednak bezowocne.

– Trwają negocjacje z właścicielem 
budynków – informuje o postępach 
działań dotyczących nabycia na rzecz 
gminy nieruchomości zlokalizowanych 
między ul. Wojska Polskiego i Kniazie-
wicza Arkadiusz Czapski. 

Podczas sesji 21 marca rada gminy 
ma zdecydować, czy przeznaczyć na ten 
cel 7 mln złotych, pochodzące „wolnych 
środków” w budżecie na rok 2018. 

W związku z tym, że większa część 
nieruchomości jest już zagospodarowa-
na przez UMiG, a dodatkowe piętro nie 
wymaga dużych nakładów na adapta-
cję, przeprowadzka kolejnego wydziału 
czy wydziałów, mogłaby się odbyć w 
niedługim czasie po zakupie. 

– Na razie nie chciałbym mówić 
o tym, jakie wydziały miałyby zostać 
przeniesione do obu nowych budynków 
w zasobach gminy – mówi Sekretarz 
Gminy. 

Obecnie urzędnicy gminy pracują 
też przy ul. Puławskiej 5, Kusocińskie-
go 4 oraz Szkolnej 1. Za wynajem po-
mieszczeń w budynkach przy ul. Wojska 
Polskiego 54 (MGOPS) i Kniaziewicza 8 
gmina płaci rocznie czynsz w wysokości 
blisko 470 tys. złotych.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Nowa-stara siedziba urzędu

\\\ PIASECZNO

Kolejny przetarg  
na przebudowę ul. Śląskiej  
w Zalesiu Dolnym zakończył 
się fiaskiem. Prawdopodobnie 
gmina wykona remont  
z mniejszym zakresem prac.

l icząca blisko 850 metrów ul. Śląska 
biegnie równolegle do ul. Pomor-

skiej, od której oddziela ją tylko jeden 
pas nieruchomości. De facto jest to więc 
tylko ulica dojazdowa dla zlokalizowa-

nych tu nieruchomości. Jej stan rzeczy-
wiście pozostawia wiele do życzenia, 
stąd w końcu gmina zabezpieczyła 
środki na przebudowę ulicy, w tym wy-
konanie i modernizację (tam, gdzie ist-
nieje) odwodnienia, utwardzenie drogi 
i wykonanie chodnika. Zabezpieczając 
na to zadanie 1,74 mln zł w budżecie. 
Pierwszy przetarg, który zakończył się 
na początku grudnia, pokazał, że jest to 
kwota zdecydowanie niewystarczająca. 
Najniższa oferta opiewała bowiem na 
4,74 mln złotych. Kolejny przetarg na tę 
inwestycję zakończył się 9 marca. Tym 
razem najniższa oferta wynosiła 5,4 mln 
zł, przetarg został więc ponownie unie- 
ważniony. Gmina z pewnością nie doło-
ży tak dużej kwoty do przebudowy dro-
gi komunikującej kilka nieruchomości. 

– Raczej zapadnie decyzja o ograni-
czeniu zakresu prac i wykonanie ich try-
bem remontowym – prognozuje lokalna 
radna Magdalena Woźniak. 

Oznacza to najprawdopodobniej 
rezygnację z budowy „zamkniętego” 
odwodnienia, o które apelowali miesz-
kańcy. Ta część prac wiąże się bowiem z 
przesuwaniem instalacji elektrycznych, 
w tym oświetlenia ulicznego, co znaczą-
co podnosi koszty całości. Z pewnością 
droga zostanie odwodniona i utwar-
dzona, pojawi się też chodnik. Prace 
nad nowym, okrojonym projektem już 
trwają. W związku z faktem, że mniejszy 
zakres prac pozwoli zrealizować zada-
nie trybem remontowym, prace mają 
nadal szanse być wykonane w tym roku. 
O ile tym razem kwoty z przetargu znów 
nie przekroczą możliwości gminnego 
budżetu.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Śląska 
okrojona

Dwa gminne wydziały funkcjonują 
przy ul. Kniaziewicza od 2013 roku

Istniejące rowy odwodnieniowe  
zostaną oczyszczone i utwardzone

R E K L A M A

Z A P R O S Z E N I Ea r t Y K u ł s p O n s O r O w a n Y
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\\\ JÓZEFOSŁAW, PIASECZNO

W szkole w Józefosławiu 
w zeszłym tygodniu 
zainaugurowano cykl spotkań 
z gimnazjalistami  w ramach 
kampanii „Łączy Nas Sport Nie 
Narkotyki”.

K ampanię prowadzi Komenda Po- 
wiatowa Policji w Piasecznie wspól-

nie z klubem sportowym Bąkowski 
Fight Club, przy współpracy z Urzędem 
Miasta i Gminy Piaseczno. Zaplanowano  
8 spotkań dla klas gimnazjalnych.

– Kampania „Łączy Nas Sport Nie 
Narkotyki”, pod patronatem Burmi-

strza Miasta i Gminy Piaseczno Zdzisła-
wa lisa, to autorski projekt Mistrzów 
Świata Kick Boxingu obecnie działaczy 
sportowych Piotra Bąkowskiego oraz 
Łukasza Makarewicza oraz Dominiki 
Rembelskiej – kobiety o niezwykłej oso-
bowości, trenerki Capoeiry – informuje 
UMiG Piaseczno. – Celem prowadzonej 
przez policjantów z Piaseczna i spor-
towców akcji jest przekazanie wiedzy o 
zagrożeniach wynikających z przemocy, 
nadużywania alkoholu czy używania 
środków odurzających, a także – jak to 
miało miejsce wczoraj – o zagrożeniu 
wynikającym z uzależnienia od Interne-
tu, w taki sposób, by zachęcić młodzież 
do wszelkiego rodzaju aktywności, nie 

tylko ruchowej, która w przyszłości mo-
że pozytywnie wpłynąć na ich zdrowie, 
światopogląd i być alternatywą do za-
chowań o charakterze patologicznym.

Na spotkaniu pojawili się wicebur-
mistrzowie Daniel Putkiewicz i hanna 
Kułakowska-Michalak oraz Komen-
dant Powiatowy Policji mł. insp. Robert 
Chmielewski.

– Mamy nadzieję, że treści przeka-
zane w czasie spotkań z młodzieżą będą 
dla nich wskazówką do rozwiązywania 
napotykanych przeszkód, ale również 
inspiracją do pokonywania własnych 
słabości i motywacją do podejmowania 
wysiłków na rzecz nauki, sportu i zain-
teresowań własnych – powiedziała w 
czasie inauguracji akcji wiceburmistrz 
hanna Kułakowska-Michalak odpowie-
dzialna za sprawy oświatowe.

Podczas spotkania swoją historię 
opowiadali w skrócie Piotr Bąkowski 
i Dominika Rembelska, jednak nie sku-
piono się wyłącznie na przemowach 
dorosłych do nastolatków.

W zasadzie chyba najistotniejsza 
część spotkania to historia Michała Wol-
nika, absolwenta szkoły w Józefosławiu. 
Opowiadał o tym jak porzucił kiedyś 
sport, jak wpadł w toksyczne towarzy-
stwo i jak z tego wyszedł. Wrócił do ca-
poeiry ćwiczonej pod okiem Dominiki 
Rembelskiej, a teraz sam jest mistrzem 
i trenerem tej brazylijskiej sztuki walki. 

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

SPOłECZEńSTWO

Komendant Robert Chmielewski razem z Michałem Wolnikiem stoją na rękach, 
przez co na pewno skrócił się dystans między komendantem a nastolatkami

Sport, nie narkotyki

\\\ JEZIORKA

W niedzielę Piaseczyńska 
Fundacja ekologiczna (PFe) 
zorganizowała spływ Jeziorką. 
Mimo mrozu na rzekę 
wypłynęło aż 7 kajaków.  

Inicjatywę wsparł piaseczyński GOSiR 
oraz firma K jak Kajaki, która udo-

stępniła sprzęt. W spływie wziął udział 
też ratownik z Piaseczyńskiego WOPR. 

– Pogoda chyba wystraszyła kilka 
osób, ale niepotrzebnie. Na osłoniętej 
dwoma brzegami rzece wcale nie wiało, 
a grzało nas słońce – mówi Jacek Gaj-
da z K jak Kajaki. – Zebraliśmy 5 wor-
ków śmieci, to sporo jak na 7 kajaków, 

zwłaszcza że część śmieci była przykry-
ta śniegiem.

Spływ wyruszył z mostku w Goł-
kowie (koło młyna), na Górkach Szy-
mona dołączyła wiceburmistrz hanna 
Kułakowska-Michalak, a na koniec PFe 
zorganizowała dla kajakarzy poczęstu-
nek w kawiarni „Fryderyk” na stadionie 
miejskim.

– Większość osób w takich warun-
kach płynęła po raz pierwszy – mówi 
nam Jacek Gajda. – Pomogli nam też ko-
ledzy z Kajaki Góra Kalwaria.

Niestety ilość śmieci w rzece po-
woduje, że takie spływy będą jeszcze 
konieczne.

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

Mimo mrozu kajakarze zebrali 5 worków śmieci

Mimo mrozu

P R O M O C J A
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\\\   Tło wydarzeń
Od czego mam zacząć tę – dla mnie 

nigdy do końca niezrozumianą – wielo-
wątkową historię? Przypominam sobie 
wydarzenia marca 1968 r. doskonale; 
jako uczennica ósmej klasy szkoły pod-
stawowej w Piasecznie, próbowałam 
zrozumieć, co się dzieje. U mnie w domu 
huczało od polityki, ciągle mam jeszcze 
w uszach pisk łapanej radiowej fali Ra-
dia Wolna europa i widzę mojego ojca, 
jak podskakuje nerwowo na krześle, 
gdy głos spikera nagle zanika. Skąd te 
nerwy? Ano stąd, że ojcu zależało, do-
trzeć do prawdy, bo media w kraju nie 
były wiarygodne. Na ustach wszystkich 
było hasło „prasa kłamie!”. Rozczaro-
wanie obietnicami października 1956 
r., wyrażone dobitnie w 1964 r. w liście 
intelektualistów polskich, nazwanym 
„listem 34”, w którym czytamy: „Ogra-
niczenia przydziału papieru na druk 
książek i czasopism oraz zaostrzenie 
cenzury prasowej stwarza sytuację 
zagrażającą rozwojowi kultury naro-
dowej”, wróżyło niepokoje społeczne. 
Wyrazem tych niepokojów był marzec 
1968 r.. Nie mam zamiaru zastanawiać 
się w tym tekście nad tym, kto te nie-
pokoje wykorzystał i do jakich celów, 
dla mnie najważniejsze jest to, w jaki 
sposób na życiu wielu tysięcy rodzin 
odbiła się ówczesna sytuacja polityczna 
w Polsce. Bo to, że Polska straciła rzesze 
intelektualistów, nie podlega dyskusji. 
Intelektualistów, którym polskie władze 
dały dokument wyjazdu w jedną stronę 
z adnotacją – „posiadacz niniejszego do-
kumentu podróży nie jest obywatelem 

polskim”. Czytelnikowi pozostawiam 
ocenę tego, co dziś nam z tych doświad-
czeń pozostało.

\\\   Początek historii
Jestem gościem w tonącym w zie-

leni sosen i dębów, skromnym domu 
Anny. Gospodyni rozkłada przede mną 
dokumenty z 1968 r.. Anna gdy wraca 
myślami do tamtych dni, denerwuje 
się, widać, że są to dla niej trudne do 
opowiadania historie, ciągle żywe. W 
1968 r. miała 25 lat, mąż Tadeusz był o 
kilka lat starszy. O ich losie zadecydował 
gomułkowski system wartości. Tadeusz, 
dziennikarz, doskonale zapowiadający 
się scenarzysta. Rodzina polska pocho-
dzenia żydowskiego, rodzice zginęli w 
gettcie warszawskim. Tadeusz i jego 
siostra, małe wówczas dzieci, cudem 
uratowane po ucieczce za mury getta.

Anna, żona Tadeusza, montażystka 
filmowa o urzekającej urodzie modelki, 
ekonomistka z tradycyjnej polskiej ro-
dziny. Tadeusz – bystry, dowcipny ob-
serwator życia codziennego w peerelu. 
Niedawno opublikowano jego esej o 
polskiej rzeczywistości, tej spod budki z 
piwem, sklepu monopolowego, knajpy i 
o niedzielnym, pokościelnym wpadaniu 
„na jednego”. Ten esej będzie działał jak 
akt oskarżenia, stanie się pretekstem 
dla urzędów bezpieki. Wyrok zapada – 
Tadeusz jest wrogiem Polski ludowej. 
W zakłamanej rzeczywistości nie mogło 
być miejsca na prawdę o tym, że jedy-
ne, czego nie brakowało w kraju nad 
Wisłą w tych czasach, to alkohol. A że 
brakowało całkowicie kultury jego picia, 

pisać nie wolno. W Pałacu Mostowskich, 
do którego został wezwany Tadeusz, 
milicjant proponuje mu inną pracę albo 
wyjazd z Polski, wróży i obiecuje, że w 
polskiej prasie nie ma miejsca dla ta-
kich jak on. Tadeusz nie był zatrudniony 
nigdzie na etacie, nie należał do partii, 
wyrzucenie go z pracy, czy organizacji 
nie wchodziło w rachubę. Propozycje 
współpracy, do niedawna liczne, nie 
przychodzą przez kilka miesięcy. Po-
nowne wezwanie do pałacu bezpieki 
uświadamia Tadeuszowi, że będzie 
coraz gorzej. Milicjant na uwagę Tade-
usza, że od miesięcy nie dostał pracy 

proponuje mu przekwalifikowanie się 
na tramwajarza. Mówi: brakuje nam w 
Warszawie prowadzących tramwaje.

Chyba najgorszym – mówi Anna 
– okazało się, że coraz mniej osób ich 
odwiedza, zauważyła, że niektórzy zna-

jomi na jej widok przechodzą pospiesz-
nie na drugą stronę ulicy. latem 1968 
r. otrzymują mieszkanie spółdzielcze 
tuż obok dworca gdańskiego w War-
szawie. Kupują wersalkę, trochę rzeczy. 
W sumie niedużo, bo zaczyna w nich 
dojrzewać decyzja o wyjeździe z Polski.

\\\   emigracja z Polski
Tadeusz pisze scenariusze i artyku-

ły, których nikt nie chce. Zapada decyzja 
o wyjeździe. Zostają złożone stosowne 
dokumenty, są zmuszeni do napisania 
podania o zwolnienie z obywatelstwa 
polskiego. Annie i Tadeuszowi zostają 

zabrane dowody osobiste i wręczone 
słynne książeczki z adnotacjami o po-
zbawieniu obywatelstwa, które są pasz-
portami w jedną stronę. No i bilety do 
Wiednia. Wyruszają w podróż z dwor-
ca Warszawa Gdańska. Dostają także 
spis, co wolno zabrać z Polski. Ten spis 
leży dziś na stole, na pożółkłej kartce 

stemple biura celnego i wypisane rze-
czy: obrus, poduszka, rzeczy osobiste, 
grafiki Tadeusza itd. W sumie cztery  
walizki. Największy bagaż to stara ma-
szyna do pisania, okropnie ciężka. Dziś 
stoi na szafie w piaseczyńskim miesz-
kaniu, wróciła, objechawszy świat,  
do domu.

 W Wiedniu należało się zgłosić 
do Agencji żydowskiej SOChNUT, jeśli 
decydują się na wyjazd do Izraela. Po 
załatwieniu formalności dostają doku-
menty podróżne. Zatrzymują się w haj-
fie, tam okazuje się, że praca czeka na 
Tadeusza w Jerozolimie, gdzie zostaje 
natychmiast zatrudniony w radiu. Anna 
dość szybko znajduje pracę w biurze. 

Wynajmują mieszkanie, życie powoli 
układa się, uczą się języka hebrajskiego.

\\\   Życie codzienne  
na emigracji

Najgorsza jest tęsknota, to tragiczne 
uczucie. Kontakt z Polską jest bardzo 
utrudniony. listy do Warszawy przy-
wożone są przez znajomych z Danii, 
którzy często podróżują do Polski. Roz-
mowy telefonicznie praktycznie nie są 
możliwe. Należało zamówić rozmowę 
w centrali telefonicznej, ta z kolei wy-
znaczała datę kontaktu, a potem i tak 
rozmowy się rwały, nic nie było słychać, 

koszmar. W sumie przez te dwadzieś-
cia pięć lat tylko raz Anna spotkała się 
z siostrą i z matką w Jugosławii, gdzie 
obie panie przyjechały z wycieczką 
Orbisu. Na pogrzeb rodziców Anna nie 
dostała zezwolenia na wjazd do Polski. 
Z rodzeństwem spotkała się drugi raz 
w Rumunii.

\\\   Powrót do domu
Wrócili do domu, jak mówi Anna 

o swoim powrocie do kraju w 1991 r., 
jak tylko można było wrócić. Należało 
napisać podanie o nadanie polskiego 
obywatelstwa, nie o przywrócenie. Na-
danie! Mieszkanie spółdzielcze zabrano 
z powodu wyjazdu w 1968 r. Kupili ma-
ły, stary domek w Piasecznie. Wymagał 
remontu, zainstalowania wodociągu, 
kanalizacji i gazu. Anna jest z dziećmi w 

Polsce, Tadeusz został za granicą. Często 
przyjeżdża, ale na stałe nie chce w Pol-
sce mieszkać. Pytam Annę o wrażenie 
jakie zrobiła na niej po powrocie Polska. 
Bez zastanowienia odpowiada – zasko-
czyło mnie to, że ludzie nie uśmiechają 
się do siebie, nie łapią kontaktu wzroko-
wego. Moje dzieci wychowane za grani-
cą też były tym zaskoczone. Stwarzamy 
wrażenie bardzo smutnego narodu.

Małgorzata Szturomska

Dzieci marca 1968

napisz do autorki
m.szturomska@przegladpiaseczynski.pl

„Nie chcę przykładać ręki do dalszej nienawiści, obojętnie z której strony, i jeśli to oznacza,  
że mam zapomnieć o moich – naszych – krzywdach z przeszłości, so be it”. henryk Dasko

Na pogrzeb rodziców 
Anna nie dostała 

zezwolenia na wjazd  
do Polski

Dworzec Warszawa Gdańska 1959-1970

Strona z Dokumentu Podróży z 1968

Dokument Podróży

Strona z Dokumentu Podróży z 1968
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Pytanie konkursowe:  

gdzie odbyła się  
Lodowata Niedziela? 
SMS z odpowiedzią należy wysłać 

w czwartek (22 marca) od godz.12.00 
na nr tel. 501 091 480.

w konkursie liczy się szybkość!  
Nagrodzimy pierwszych 7 SMS  

z poprawną odpowiedzią: 
Miejsce 1 – zabieg Oxybrazja  
w salonie Hana w Piasecznie

Miejsce 2 – zabieg Medshape  
w salonie Hana w Piasecznie

Miejsce 3 – manicure  
w salonie Hana w Piasecznie

Miejsca 4-5 – karnet  
na 5 wejść Bodyshape  

(bieżnia w podciśnieniu) w studiu 
BodyEvolution w Piasecznie

Miejsca 6-7 – karnet na Rollshape 36 
BodyEvolution w Piasecznie 

Regulamin konkursu dostępny jest 
na stronie www.przegladpiaseczynski.pl

W łaśnie dlatego dla wielu osób 
oznacza to powrót uciążliwych 

dolegliwości – nieżytu nosa, zapalenia 
zatok czy astmy oskrzelowej. Obecnie 
wiadomo już, że fenomen pijawek pole-
ga na tym, że poczas zabiegu wydzielają 
one do organizmu tzw. hirudozwiązki. 
Jest ich ok. trzystu, w tym liczne sub-
stancje m.in.: o działaniu przeciwzapal-
nym np.: eglina. Dlatego też hirudote-
rapia znalazła również zastosowanie 
we wspomaganiu leczenia m.in. astmy 
oskrzelowej.

Zabiegi wykonywane są 1-2 razy 
w tygodniu w zależności od potrzeby. 
Bardzo często efekty są odczuwalne 
już po pierwszym zabiegu. Oddychanie 

staje się lżejsze, zmniejsza się ból głowy 
i powraca spokojny sen. Zabiegi takie  
pozytywnie oceniają również palacze. 

W naszym gabinecie do zabiegów 
używamy pijawek z profesjonalnej, 
polskiej hodowli.  Pijawki  używane są 
jednorazowo i bezpośrednio po zabiegu  
utilizowane.

lista dolegliwości, w których sto-
sowanie pijawek ma korzystny wpływ 
jest bardzo długa,dlatego też więcej 
informacji można uzyskać pod nr tel. 
698 611 312. 

Gabinet Pijawka
www.gabinetpijawka.pl

Puławska 16, Piaseczno

Wiosna to radosna pora roku. Dni stają się coraz dłuższe,  
jest cieplej, wszystko dookoła zaczyna kwitnąć i, niestety... pylić.

Pijawki – cud natury

a r t Y K u ł s p O n s O r O w a n Y

Z A P R O S Z E N I E

Mikroskop stomatologiczny jest 
nieocenionym narzędziem, dzięki 

któremu lekarz dentysta ma możliwość  
precyzyjnego diagnozowania i przepro-
wadzenia dokładnego procesu leczenia 
schorzeń stomatologicznych.

Zastosowanie mikroskopu w lecze-
niu daje lekarzowi ogromne możliwości 
dokładnego obejrzenia pola zabiego-
wego poprzez jego właściwe oświet-
lenie i powiększenie - od 4 do 40 razy. 
Dzięki temu lekarz może m.in dokładnie 
opracować i wypełnić kanały, a to od 
ich szczelnego wypełnienia (oraz ich 
bocznych odgałęzień) zależy sukces  
w leczeniu zęba. Jeżeli gabinet nie jest 
wyposażony w mikroskop pacjent czę-
sto jest zmuszony do wyrwania chore-
go, bolącego zęba gdyż standardowe 
leczenie bez mikroskopu nie zawsze 
kończy się powodzeniem.

Gabinet Stomatologia Królewska 
24 wyznając zasadę „Łatwiej leczyć 
to, co widać” został wyposażony  
w mikroskop. Dzięki temu dentyści tam 
pracujący, zgodnie z najnowszymi stan-
dardami wykorzystują to urządzenie w 

praktyce. Mają większe szanse na pra-
widłowe, precyzyjne obejrzenie jamy 
ustnej.  Silne powiększenie pola widze-
nia to gwarancja dokładnośći pracy leka-
rza. Warto pamiętać, że pole zabiegowe  
w stomatologii wynosi bardzo mało, 
tj. od kilku milimetrów do maksymal-
nie kilku centymetrów kwadratowych,  
a mikroskop właśnie pozwala dostrzec 
najmniejsze szczegóły.

Do czego wykorzystywany jest 
mikroskop?

Głównie w endodoncji czyli lecze- 
niu kanałowym – w przypadkach niety- 
powej anatomii zęba, wąskich, zarośnię- 
tych kanałach, usuwaniu złamanych 
narzędzi czy też odnajdywaniu dodat- 
kowych kanałów. Wykorzystuje się go 
także w diagnostyce i leczeniu próch-
nicy. Pozwala on uwidocznić m.in. nie- 
szczelność istniejących wypełnień, 
zmiany chorobowe czy mikropęknięcia 
szkliwa. Pozwala na dokładność wyko-
nywania zabiegów również w higieniza-
cji, np. w skalingu. Ma też zastosowanie 
w chirurgii stomatologicznej i endodon-
tycznej oraz w periodontologii, czyli w 
profilaktyce i leczeniu chorób przyzębia.

Leczenie z zastosowaniem mi-
kroskopu daje możliwość leczenia 
według najwyższych standardów. 

Mikroskop w służbie zębom
Jedną z rzeczy, która wyróżnia gabinet Stomatologia Królewska 24, 
jest mikroskopia zabiegowa. Co to jest i dlaczego to takie ważne?

Stomatologia Królewska 24
Konstancin-Jeziorna 

krolewska24.pl, 504 633 394

\\\ KONKURS

 BADZ PIEKNA
    NA WIOSNE!!!

R E K L A M A
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O rganizatorami była grupa Mor- 
sy Piaseczno oraz piaseczyński 

SOSW. W jeden dzień udało się zebrać 
43 203,87 zł! To już druga lodowata 
Niedziela, w ubiegłym roku odbyła się 
dla śpiącej Alicji i to po raz drugi akcja 
trafiła w najładniejszą niedzielę tej zimy. 
liczymy, że to już będzie piaseczyńska 
tradycja.

żeby pomóc Wojtkowi potrzeba jest 
jednak o wiele więcej środków. 
FUNDACJA przy CSK MSW w Warszawie
NR KONTA 16 1240 1053 1111 0010 
4522 3388
TyTUŁ PRZeleWU: 
BUDZIK WOJCIeCh, ZAKUP leKU
– możesz przeznaczyć 1% podatku:
FUNDACJA przy CSK MSW w Warszawie
KRS: 0000416092
Konieczny dopisek: Cel szczegółowy: 
Budzik Wojciech, zakup leku.

SPOłECZEńSTWO

  GMINa GóRa KaLwaRIa
P R O M O C J A

Analizy gminnych finansów doko- 
nała agencja ratingowa INC Rating. 
Wystawiła nam ocenę AA– (czwartą 
najwyższą w 20-stopniowej skali).

„Rating odzwierciedla wyniki ope- 
racyjne gminy Góra Kalwaria, jej wy- 
soką zdolność do finansowania in-
westycji ze środków własnych, bardzo 
dobrą sytuację płynnościową budżetu 
oraz niski w stosunku do środków op-
eracyjnych poziom obsługi zadłużenia” 
– czytamy w raporcie sporządzonym 
przez INC Rating. „Polityka zadłużania 
jest realizowana w sposób bezpiecz- 
ny i gwarantujący terminową spłatę”  
– dodają eksperci agencji.

Rating został opublikowany na stro- 
nie internetowej Europejskiego Urzę- 
du Nadzoru Giełd i Papierów War- 
tościowych.

Zapraszamy zarówno tych, którzy chcieliby zrobić zakupy, jak i wystawców (wstęp i udział  
są oczywiście bezpłatne). Na stoiskach wzdłuż ul. 3 Maja będzie można kupić m.in. wiejskie 
sery, pieczywo, wędliny, ciasta, miód oraz palmy. Jarmark potrwa od 9.00 do 17.00. Chętni 
do zaoferowania swoich produktów mogą się jeszcze zgłaszać – promocja@gorakalwaria.pl, 
22 727 95 17. Uwaga, z organizacją wydarzenia (oraz sobotniego Misterium Męki Pańskiej na 
rynku) wiązać się będą utrudnienia w ruchu.

Finanse gminy 
w bardzo dobrej kondycji

w niedzielę palmową 
odwiedź jarmark

samorząd góry Kalwarii poddał się ratingowi, czyli zewnętrznej ocenie 
wiarygodności kredytowej. wypadliśmy bardzo korzystnie.

25 marca kolejny wielkanocny jarmark rękodzieła i zdrowej Żywności  
w Górze Kalwarii. 

\\\ PIASECZNO

MKS nie dał szans 
przeciwnikom w pierwszej 
kolejce rundy wiosennej.

S rogi mróz i obfite opady śniegu 
sprawiły, że część spotkań 16 ko-

lejki IV ligi musiała zostać przełożona 
na inny termin. Wśród trzech meczów, 
do których ostatecznie doszło, znalazło 
się starcie piaseczyńskiego MKS-u z Na-
przodem Skórzec. Podopieczni trenera 
Igora Gołaszewskiego urządzili sobie na 
Stadionie Miejskim w Piasecznie praw-
dziwą kanonadę.

Już na początku meczu do siatki ry-
wali trafił głową nowy-stary napastnik 
Piaseczna Zbigniew Obłuski, któremu 

asystował w tej akcji Łukasz Krupnik. 
Sędzia jednak gola nie uznał, ponieważ 
dopatrzył się faulu napastnika. Co się 
odwlecze, to nie uciecze – kilka minut 
przed zakończeniem pierwszej czę-
ści gry bramkarza Naprzodu pokonał 
Krupnik. Goście nie mieli zbyt wiele 
powiedzenia, ale ich słabość obnażyła 
dopiero druga połowa spotkania.

Po nieco ponad 15 minutach gry 
bramkę zdobył Obłuski, dobijając strzał 
odbity przez golkipera rywali, Marcina 
Adamiaka. Nieco później swoją dosko-
nałą formę ze sparingów potwierdził 
Dominik Witkowski, autor trzeciego 
gola dla Piaseczna. Dzieła zniszczenia 
dopełnił Filip Jadacki i mecz zakończył 
się wynikiem 4:0 dla gospodarzy.

Kolejnym rywalem MKS-u będzie 
sąsiad z tabeli, czyli zajmująca obecnie 
jedno miejsce niżej Wilga Garwolin. 
Spotkanie odbędzie się w sobotę 24 
marca o godzinie 13.00 w Piasecznie. 
Dzień później o 11.00 Sparta Jazgarzew 
podejmie na własnym boisku w Wólce 
Kozodawskiej Błoniankę Błonie.

Tekst i zdjęcie RL

Pogrom 
na inaugurację

Nowy-stary zawodnik Piaseczna Zbigniew Obłuski 

Wśród opatulonych w czapki, szaliki i ciepłe kurtki ludzi, co chwila przebiegali 
mokrzy ludzie w kostiumach kąpielowych lub kąpielówkach

Atmosfera była naprawdę gorąca

Jedząc te pyszności wspomagaliśmy 
Wojtka

Policja udostępniła do zwiedzania 
swój radiowóz

Najgorętsza impreza roku odbyła się na Górkach Szymona  
w Zalesiu Dolnym. Zbierano pieniądze dla Wojtka Budzika, 
policjanta chorego na raka szpiku.

Lodowata Niedziela 
dla Wojtka Budzika
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BUDOWNICTWO

T rudno zepsuć coś, czego nie ma,  
a ładu przestrzennego trudno szu-

kać w polskich miastach. Okazuje się 
jednak, że może być gorzej.

Ministerstwo Rozwoju i Finansów, 
kierowane jeszcze przez Mateusza Mo-
rawieckiego, opracowało projekt usta-
wy, w której wojewoda będzie mógł 
łamać samorządowe plany przestrzen-
ne. Teraz projektem zajmuje się resort 
inwestycji i rozwoju.

– Uzasadnia on, że ustawa „zredu-
kuje bariery prawne, które ograniczają 
rozwój mieszkalnictwa”. Resort wręcz 
ubolewa, że w myśl obecnych przepi-
sów budowa inwestycji mieszkaniowej 
musi odbywać się zgodnie z planem za-
gospodarowania – pisze Konrad Bagiń-
ski w portalu INN Poland z 17.03.2018 r.

\\\   Jak ustawa zredukuje  
bariery prawne?

Mimo obowiązującego miejsco-
wego planu zagospodarowania prze-
strzennego (mpzp), wojewoda będzie 
miał prawo zadecydować, że w miejscu, 
w którym gmina zaplanowała miejski 
park, inwestor będzie mógł postawić 
apartamentowiec. Dzięki temu tanie 
osiedla, z małą ilością miejsc parkingo-
wych oraz o dużej intensywności zabu-
dowy, będą mogły powstawać również 
tam, gdzie nie pozwala na to mpzp, czyli 
np. w miejscu, gdzie obowiązuje zabu-
dowa jednorodzinna.

– Jeśli inwestor będzie chciał posta-
wić gdzieś blok, to będzie musiał zgłosić 
się do rady miasta. Radni w ciągu 60 
dni będą musieli wyrazić zgodę lub od-
mówić. Ale każdą decyzję będzie mógł 
jednoosobowo podważyć wojewoda  
– pisze Konrad Bagiński.

Projekt ustawy mieszkaniowej 
przedstawiony został właśnie do kon-
sultacji.

Joanna Grela

Ministerstwo Rozwoju 
opracowało nową specustawę 
mieszkaniową. Według 
niej wojewoda nie będzie 
musiał się przejmować 
planami zagospodarowania 
przestrzennego.

Nowa specustawa 
zniszczy ład przestrzenny?

R E K L A M A

R E K L A M A
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DAM PRACĘ 

Zatrudnię magazyniera a nocną zmianę. 
Praca w godzinach 20-4 polegająca  
na kompletacji zamówień (mięso, drób, 
wędliny) praca w warunkach chłodniczych. 
Wynagrodzenie 2800 zł netto. Kontakt  
w godzinach 8-12. Piaseczno  
tel.: 515-090-488
Zatrudnię osobę do prac biurowych w godzi-
nach 15-22. Praca polega na wprowadzaniu 
zamówień do systemu oraz ustawianiu akcji 
promocyjnych. Kontakt w godzinach 9-15. 
Telefon 513 357 646. Praca w Piasecznie  
ul. Techniczna 2 hala J
Prywatna Szkoła Podstawowa nr 72  
przy ul. Okrężnej 25a w Zalesiu Dolnym  
- Jazgarzewszczyźnie poszukuje sprzątaczki 
od maja 2018 r. Umowa zlecenie, pełne 
ubezpieczenie ZUS, godziny pracy  
13.30-20.30 Tel. 227500787
zatrudnimy ekspedientkę  
„supersam” ul. starzyńskiego 4  
dojazd ztM 715, 737 i pKp stacja  
W-wa dawidy tel. 501 577 285 
Do zakładu kamieniarskiego, polerowni-
ków i krajzegowych ze stażem, liternika 
na zlecenie oraz montażystów nagrobków  
tel. 607 149 243, 601 95 40 67
Przedszkole w Łazach/koło Magdalenki 
poszukuje pomocy nauczyciela/opiekunki, 
tel. 506-12-52-82, 
przedszkolefantazja@interia.pl
Pomoc nauczyciela/opiekunkę   
do przedszkola w Piasecznie zatrudnię.                                                        
tel. 506-12-52-82, 
przedszkolefantazja@interia.pl
Przedszkole w Łazach/koło Magdalenki 
poszukuje pomocy nauczyciela,  
tel. 506-12-52-82, 
przedszkolefantazja@interia.pl
Pomoc nauczyciela/opiekunkę   
do przedszkola w Piasecznie zatrudnię. 
tel.506-12-52-82,  
przedszkolefantazja@interia.pl
Zatrudnimy Pana do pracy w charakterze 
pracownika porządkowego - proszę  
o tel. w godz. 10-14 tel. 662 300 312
Kierowca kat. C+ E. Praca pod spedycją  
Raben w Piasecznie. Stała lina, jazda  
w dzień. Tel. 503 055 079
Pracownik na weekendy, lub w tygodniu 
do lodziarni (uczeń, student). Piaseczno. 
tel-503 13 05 05

Pracownik fizyczny-magazyn rusztowań 
Konstancin Jeziorna tel. 502 782 558
Piekarnia Łazy k. Magdalenki zatrudni pie-
karza i pomoc piekarza. Tel. 506 59 55 55
Zatrudnię osobę do zakładów bukmacher-
skich. Konstancin-Jeziorna. 517 908 998
Zatrudnię asystentkę stom. Konstancin.  
tel. 602 336 916 - 3 tys. zł.
Zatrudnię pracowników budowlanych  
stany surowe 694 401 711
Praca od zaraz, Call Center Góra Kalwaria 
oraz Warszawa. tel-730 266 999
Praca dla hydraulika tel. 691 056 402
Firma ogrodnicza zatrudni  
doświadczonych ogrodników, a także  
młodych, tel. 500 268 463
Dodatkowe zarobki fizjoterapeuty, 
tel. 606 22 44 89
Zatrudnię ekspedientkę do sklepu spożyw-
czego, Konstancin, tel. 602 126 840
Kierowca kat. C do dystrybucji lodów,  
Piaseczno i okolice, tel. 693 298 158
Zatrudnię kierowcę kat. C  
z okolic Góry Kalwarii. Praca na miejscu. 
tel. 601 378 719

USŁUGI 

Firma wykona elewacje - docieplanie bu-
dynków, układanie kostki brukowej i usługi 
koparko-ładowarką tel.508 090 346

Naprawa, serwis okien i drzwi, naprawa  
i wymiana okuć, wymiana szyb i uszczelek, 
tel. 22 717 71 00, 603 310 223,  
601 623 480

docieplanie budynków, solidne  
doświadczone ekipy tel. 602-482-572 

Pracownia tapicerska. tel-502 908 661 

Oczyszczanie działek, zakładanie trawników, 
ogrodnicze 519 874 891
Elektryk, hydraulik, naprawy domowe,  
remonty, malowanie, tapetowanie.  
Tel-501 440 242
Usługi remontowe i malowanie elewacji 
tel: 515 144 294
Pranie-Czyszczenie dywanów, tapicerki 
meblowej i samochodowej 508 65 20 30

Hydraulik 601 667 363  

Domofony alarmy tel.: 602 281 593

tłumaczenia tel. 227116426, 607685074 

docieplanie budynków 795 96 96 96 

Kominiarz tel. 500 214 632

Tynki tradycyjne, gipsowe 604415352 

Tynki wewnętrzne tel 533125444

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel-502 093 588, 22 756 57 63 

Hydrauliczne, gazowe, uprawnienia,  
tel. 501 299 360

Dachy - krycie, naprawa,  
tel. 511 928 895  

Docieplanie budynków szybko, tanio,  
solidnie, tel. 502 053 214 

Remontowo - budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581 

Dachy - pokrycia, naprawy,  
tel. 502 473 605 

Dachy papą termozgrzewalną,  
tel. 502 473 605

Wylewki agregatem, styrobeton,  
tel. 668 327 588

Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

Naprawa pralek, tel. 602 322 951

Instalacje elektryczne. Tel. 604 943 692

SPRZEDAM 

Kucyk - tel. 515 486 338
KUPIĘ 

Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
tel. 504 017 418

AUTO-MOTO KUPIĘ 

ODKUPIMY Twoje auto szybko i uczciwie. 
Tel-513 323 123
Skup aut – tel. 793 304 091
Skup aut 2002-2018r. 505 530 300
Auto skup 797 146 016
Stare, skorodowane, rozbite i całe  
do 3000 zł. 720-766-959
Skup aut tel. 737 312 465

NIERUCHOMOŚCI WyNAJEM

Lokal 86 m2 Piaseczno Kościuszki 18 czynsz 
4 tys PLN netto. Kontakt 512 212 412 
Pawilon do wynajęcia ,,Pod kopułą” 28m2, 
ul. Szkolna Tel-509 86 72 38
Do wynajęcia lokale biurowe w budynku 
biurowym. Centrum Piaseczna, 25m2, 
34m2, 60m2, 127m2 Kontakt: 514-292-910 

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM 

Segmenty w centrum Góry Kalwarii 
– tel. 602 810 143 
tanio pół bliźniaka w czersku  
– tel. 602 810 143
Nieruchomości powiat piaseczyński  
www.luksus.com.pl 22 7502023
BEZPOŚREDNIO SPRZEDAM NAROŻNĄ 
DZIAŁKĘ 715 M KW W ZALESIU DOLNYM 
PRZY GŁÓWNEJ DRODZE TEL. 501 156 766  
Sprzedam bliźniak w stanie  
deweloperskim, Sierzchów, 697-626-322
Sprzedam segment w stanie  
deweloperskim, na zamkniętym osiedlu, 
Góra Kalwaria, 697-626-322 
Działki budowlane i rekreacyjne Prażmów, 
tel. 602 77 03 61  

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

Zamienię małe mieszkanie na większe  
lub dom. 506 281 153

NAUKA 

Darmowe LO dla dorosłych, szkoły policeal-
ne - 22 726 74 73; Piaseczno, ul. Powstań-
ców Warszawy 21 Kursy BHP, Excel, inne 
- 22 726 74 73; Piaseczno, ul. Powstańców 
Warszawy 21
Matematyka tel. 664 438 144
Matematyka 504 848 760
Koreański, 606 623 606

ZDROWIE 
Protezy zębowe 450 zł, Brwinów  
tel. 508 357 334
Rehabilitacja schorzeń - zabiegi polem 
magnetycznym, tel. 533 898 070
Dom Opieki Piaseczno, tel. 22 757 20 19

FINANSE 

Szybka pożyczka na oświadczenie  
bez BIK 690 016 555 

Antykomornik 690 016 555 

RÓŻNE 

Przyjmę gruz Prażmów,  
tel. 602 77 03 61 

budOWNICTWO/OGłOSZENIA

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW
ELEWACJE, PODDASZA
( 501 62 45 62

www.ekobud.waw.pl

BUDOWNICTWO

OFERTY PRACY

REKLAMA 
786 202 606
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